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Protokół Nr XVI/2019 

z sesji Rady Gminy w Klimontowie 

odbytej w dniu 28 listopada 2019 r.  
 

 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Klimontowie. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 12.30. 

Obradom sesji przewodniczył pan Robert Orłowski, Przewodniczący Rady Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Wójt Gminy, Edward 
Przytuła – Zastępca Wójta, pani Anna Sobolewska – Skarbnik Gminy, sołtysi, 
kierownicy jednostek organizacyjnych gminy jak listy obecności stanowiące 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr XVI/100/2019 do Nr XVI/110/2019 w głosowaniu 
jawnym imiennym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym.  

Głosowanie uchwał odbyło się za pomocą urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych.  

Imienne wykazy głosowań radnych są załącznikiem do niniejszego protokołu.  

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Mieczysława Krasowska, Mirosław Kwapiński. 

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Orłowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady XVI sesji Rady 
Gminy. Serdecznie powitał panie i panów radnych, władze gminy na czele z 
panem Wójtem Markiem Goździewskim, pana Wicewójta, panią Skarbnik, panią 
inspektor, służby techniczne obsługujące sesję online, sołtysów, dyrektorów 
szkół, kierowników jednostek organizacyjnych gminy Klimontów oraz 
mieszkańców, którzy przybyli na dzisiejszą sesję i tych, którzy oglądają transmisję 
sesji online. Na podstawie listy obecności stwierdził wystarczające quorum do 
podejmowania uchwał. Obecnych jest 13 radnych.  

Następnie pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad 
sesji. Po jego odczytaniu zapytał czy są inne uwagi, propozycje do 
proponowanego porządku obrad.  

Pan Wójt Goździewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu 

uchwały w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej w miejscowości 

Pęchowiec. Znajduje się na tej działce ujęcie wodne. Stan prawny jest taki, że 

działka jest własnością osoby fizycznej. W związku z tym, żeby uregulować stan 
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prawny i przejąć działkę do zasobów mienia gminnego trzeba podjąć uchwałę, 

żeby ja zakupić. Gmina to ujęcie czyści, odnawia.  

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. Za: 13 . 

Wniosek przeszedł.  

Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie projektu uchwały jako pkt. 

10. Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach. Za: 13. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

 

Porządek obrad po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

a. zgłaszanie propozycji do porządku obrad 
b. przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym.  
5. Zmiany w budżecie gminy na 2019 r.  
6. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2019 – 2033. 
7. Podatki i opłaty lokalne: 

a. obniżenie ceny żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego, 
b. określenie stawek podatku od nieruchomości, 
c. określenie stawek podatku od środków transportowych, 
d. wprowadzenie zwolnień przedmiotowych od podatku pod 

nieruchomości 
e. wprowadzenie zwolnień przedmiotowych w podatku od środków 

transportowych, 
f. ustalenie opłaty targowej  

8. Przyjęcie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
2020 rok. 

9. Przekazanie do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach 
skargi Prokuratora Rejonowego w Sandomierzu na uchwałę Nr IV/37/03 
Rady Gminy w Klimontowie z dnia 12 marca 2003 r. w sprawie statutów 
gminy Klimontów.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej.  
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11. Wnioski, zapytania, informacje. 
12. Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 
13. Zakończenie sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi do protokołu 
spisanego z obrad XV sesji Rady Gminy w Klimontowie odbytej w dniu 31 
października 2019 r.  

Uwag nie wniesiono, więc pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu.  

Za: 13. Protokół został przyjęty.  

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Wójt Goździewski złożył sprawozdanie z działalności w okresie między 
sesyjnym.  

 Drogownictwo. Dokonano odbioru drogi w Kroblicach Pęchowskich, 
odcinek 170 mb. Cała inwestycja koszt 64 000 zł, wkład z 
dofinansowania z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych 27 200,00 zł. 
Jest to niewielki odcinek do dwóch domów.  

 Ogłoszono kolejny już przetarg w ramach Funduszu Dróg 
Samorządowych. Był organizowany taki dodatkowy nabór przez 
Wojewodę. Został złożony wniosek na drogę Konary Kolonia – 
Domoradzice. Z tego co jest wiadome to dokumentacja poszła już do 
podpisania do Premiera. Ta droga od kilku lat czekała na wykonanie. 
Były tam problemy różnego rodzaju. Musieliśmy odkupić część pasa i ta 
droga to jest jedna z najgorszych dróg w gminie. Długość ok. ok. 970 
mb. Najniższa oferta jaka wpłynęła to jest na kwotę 460 000 zł. Złożyła 
ją firma Dylmeks ze Staszowa. Chwilowo nie podpisujemy umowy, bo 
chciałbym, żebyśmy mieli informację od Wojewody, że to już mamy 
pewne zdanie. Zapewniają nas, że to raczej powinno być wszystko w 
porządku. Wykonanie by było w następnym roku. Jeśli firma wejdzie w 
tym roku i skończy to dobrze, a jeśli nie to dokończenie będzie w 
następnym roku.  

 Rozpoczęto przebudowę drogi wewnętrznej koło ośrodka zdrowia w 
Klimontowie za najniższą ofertę ok. 75 000 zł. Dofinansowanie jest ze 
środków klęskowych 49 000 zł. Droga będzie wykonana w technologii 
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kostkowej. Do końca grudnia zadanie musi być rozliczone.  

 Rozpoczęto przebudowę ul. Asnyka, ul. Staffa na osiedlu. Robimy nowe 
chodniki, oświetlenie, jest już jeden parking na 10 miejsc przy aptece. 
Ile uda się w tym roku to zostanie zrobione. Dokończenie prac będzie w 
następnym roku. Cała nawierzchni ma być wykonana asfaltowa, 
sfrezowana i wykonana nowa.  

 Rozpoczęto przebudowę dróg Ossolin – Sternalice 890 mb i koło 
Betlejka. Razem te dwie drogi w jednym przetargu były o długości 1 132 
mb. Całe zadanie opiewa na kwotę 425 000 zł, dofinansowanie jest z 
Funduszu Dróg Samorządowych na kwotę 341 000 zł. 

 Rozpoczęto prace na drodze w Górkach. To jest droga po ścieżce 
rowerowej. Długość drogi 445 mb. To jest skrót Pokrzywniaka – Górki. 
Wartość inwestycji 175 000 zł, dofinansowanie z Funduszu Dróg 
Samorządowych w kwocie 141 000 zł. 

 Jak pozwolą warunki to będą kontynuowane roboty w Byszówce – 160 
mb i w Nasławicach – 229 mb. Umowy są podpisane. W razie nawet 
gdyby firmy nie wyrobiłyby się to jest to Fundusz Dróg samorządowych, 
dofinansowanie mamy i można przełożyć realizację do kwietnia, maja.  

 Na bieżąco realizowane jest dowożenie kruszywa, równanie dróg.  

 Sprawa obwodnicy. W listopadzie wydaliśmy decyzję środowiskową na 
obwodnicę z remontem drogi od Iwanisk do Jachimowic. W 
poprzednim tygodniu wpłynęły dwa protesty od dwóch mieszkańców. 
Sprawa będzie się wydłużać o te protesty. Znowu trzeba odpisać na 
skargę, zebrać całą dokumentację i od nowa dokumentację trzeba 
przekazać do SKO. Znowu czekamy na rozstrzygnięcie. Decyzję 
wydaliśmy zgodnie z wyrokiem sądu. Mam nadzieję, że SKOI weźmie to 
pod uwagę i szybko rozstrzygnie, żeby nie przedłużać całej procedury. 
W skardze są podane te same argumenty powielane, odkręcane na 
różne sposoby. Jest to wydaje mi się celowe działanie, żeby wydłużyć 
całą procedurę od nowa.  

 Sprawa instalacji systemów energii odnawialnej. Wystąpiliśmy do 

Urzędu Marszałkowskiego o wydłużenie terminu realizacji do końca 

sierpnia 2020 r. z tymi instalacjami OZE. Po ustaleniach, bo mieliśmy 

dodatkową gminę Strawczyn, która się włączyła do programu i okazało 

się, że osób chętnych w gminie Strawczyn jest około 100. Jeszcze ciągle 

brakuje do tego, żeby te wskaźniki, które były założone w projekcie, 

żeby te wskaźniki zrealizować. W związku z tym podjęto kroki, żeby 
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włączyć kolejne gminy. Zgłosiły się gminy Kije i Daleszyce. Zbierane są 

w tych gminach osoby chętne, żeby wspólnie wniosek zrealizować, bo 

trzeba osiągnąć efekty programu. Prowadzone są tam audyty. Skoro 

nasi mieszkańcy zrezygnowali, zostało w programie około 100 to z tych 

innych gmin musimy pozbierać dodatkową liczbę osób, żeby wykazać 

się potem efektem ekologicznym. Jest to skomplikowany temat. Proszę 

radnych, sołtysów, żeby przekazywali informację mieszkańcom, że 

gmina szuka rozwiązań w tym temacie i prosimy ich o cierpliwość, żeby 

nie rezygnowali z podpisanych umów. Zgłosiło się do udziału w 

programie ok. 350 osób, a zostało 100. Musimy instalacjami z zewnątrz 

dorównać do tego programu jaki był w pierwszej fazie składany. Mam 

nadzieję, że uda się to zrealizować z tymi gminami.  

 Sprawa azbestu, bo przychodzą mieszkańcy i pytają. Sytuacja jest taka. 

Z winy wykonawcy zamówienia – wykonawca nie podjął się wykonania 

umowy. Umowa była podpisana, wszystkie procedury zostały 

spełnione, miesiąc przed końcem realizacji staraliśmy się z nim 

skontaktować telefonicznie, pisemnie, ale zero kontaktu z wykonawcą. 

Nie można było tego w żaden sposób przyspieszyć. W związku z tym 

azbest w tym roku nie będzie odbierany. Próbowaliśmy negocjować z 

Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska, żeby termin wydłużył 

nam do końca roku , ale nie ma takiej możliwości. W tej chwili będziemy 

podejmować czynności, żeby skierować sprawę do sądu przeciwko tej 

firmie. Będziemy próbować odzyskać pieniądze jeśli chodzi o kary 

umowne i w sądzie, żeby wyegzekwować zwrot utraconych pieniędzy. 

Proszę o przekazanie informacji mieszkańcom. Są to duże koszty, my 

nie weźmiemy tych kosztów na własne barki. Dofinansowanie mieliśmy 

w tym roku 100 %. Tak w tej chwili wygląda sytuacja z firmami. Taka 

jest rzetelność tych firm. Podpisuje się umowy, przedstawiają 

dokumenty, że wywiązują się z umów, że już takie zamówienia 

realizowały . Tak to wygląda. To już nie pierwsza sytuacja w gminie jeśli 

chodzi o podpisywanie umów i wywiązywanie się z tych umów przez 

kontrahentów. Taki w tej chwili mamy rynek usługowy.  

 Bieżące sprawy. Zakupiono i zamontowano tabliczki informujące o 

monitoringu na terenie Klimontowa, znaki drogowe. Zamontowano 

progi zwalniające w Pęchowie. Kończymy malowanie pomieszczeń w 

świetlicy w Beradzu – zostało jedno pomieszczenie. Wykonano 

utwardzenie pod kapliczką w Beradzu, odkrzaczanie było w Beradzu, 

Nasławicach. Wykonywano kostkę przy pomniku wojskowym w 

Rybnicy. Częściowo zabezpieczono skarpę w Adamczowicach – jeszcze 
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będą tam. Dowiezione płyty demontowane spod ośrodka. Wykonano 

kostkę i obrzeża na mogile w Klimontowie na cmentarzu parafialnym. 

Grobowiec jest z 1863 r. Zlecono wykonanie tabliczek na mogiły 

wojskowe – miejsca pamięci w Klimontowie, w Płaczkowicach, w 

Adamczowicach, Byszówce, i w Beradzu. W trakcie wymiany są prace 

przy popękanych krzyżach w Górach Pęchowskich, czyszczenie tych 

drewnianych, odnawianie. Niektóre prace czekają na wykonanie. Jak 

tylko pogoda pozwoli będziemy starać się wykonywać. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady podziękował panu Wójtowi za obszerne 

sprawozdanie. Powiedział, że minął miesiąc czasu i znowu zostało sporo 

zrobione. Pięknieją drogi w Klimontowie i w całej gminie.  

 

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisje Rady.  

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje zarówno zmiany w 
budżecie gminy jak i zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Klimontów.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje zarówno zmiany w budżecie gminny, jak i zmiany w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej.   

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje obie uchwały. 

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna po wyjaśnieniach pani Skarbnik 
pozytywnie opiniuje obie uchwały. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, zapytał czy radni mają uwagi, 
zapytania odnośnie uchwały. Uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Za: 13 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVI/100/2019 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r. została 
podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 6 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, zapytał czy radni wnoszą 
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uwagi do treści projektu uchwały. Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVI/101/2019 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Klimontów na lata 2019 – 2033 została podjęta i jest 

załącznikiem do niniejszego protokołu. 

 

Do punktu 7 porządku obrad sesji 

a).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje obniżenie ceny żyta 
z 58,46 zł za 1 dt do 44 zł za 1 dt.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje obniżenie ceny żyta z 
58,46 zł za 1 dt do 44m zł za 1 dt tak jak proponował pan Wójt. 

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje obniżenie ceny żyta do 44 zł za 1 dt. 

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje obniżenie ceny żyta 
do 44 zł za 1 dt. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, zapytał czy radni mają uwagi, 
zapytania odnośnie uchwały. Uwag i zapytań nie zgłoszono. Wyjaśnił, że Rada 
obniża cenę żyta, ale podatek wzrośnie o 1 zł.  

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Za: 13 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVI/102/2019 w sprawie obniżenia ceny żyta przyjmowanej do 

obliczenia podatku rolnego na 2020 r. została podjęta i jest załącznikiem do 

niniejszego protokołu.  

 

b).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 
projekt uchwały.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury również 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna wnosi o podniesienie stawki podatku od 
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budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej 
oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie 
działalności gospodarczej z 18 zł za 1 m 2 na 19 zł za 1 m 2 powierzchni użytkowej. 
W pozostałej części Komisja akceptuje zaproponowane wysokości stawek od 
nieruchomości. Wzięliśmy porównanie w gminie Lipnik jest 22,50 zł/m 2 , w 
Bogorii jest 23 zł/ m 2 i dlatego prosimy Przewodniczącego o przegłosowanie i 
radnych o podniesienie tej stawki, to wtedy w budżecie przybędzie 12 000 zł. Nie 
tylko od rolnika chcemy 1 zł ale i 1 zł od tych, co prowadzą działalność.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że również analizował stawki podatków i 

w Lipniku jest stawka 20,20 zł, w Samborcu jest 20 zł, w Koprzywnicy 20 zł, w 

Bogorii 21,30 zł, w Wilczycach 20 zł, w Osieku 23,47 zł. Te stawki są wyższe, ale 

są gminy gdzie stawki są niższe - np. w Iwaniskach jest 17 zł.  

Pan radny Bargiel powiedział, że jest lekko zaskoczony, bo na Komisji 

Budżetowej i Komisji Społecznej przyjęto stawki podatków tak jak do tej pory są. 

Nie było żadnej dyskusji, a tu kolega Gustaw mówi, żeby podnieść. Powiedział, 

że nie mówi, żeby obniżać, bo są realizowane inwestycje, ale wcześniej firmy, 

które są w Klimontowie powinny wiedzieć, że taka prognoza jest. Powiedział, że 

jest przeciwny podwyżce z tego względu, że nic wcześniej nie wiedział.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chce zabrać jeszcze głos. 

Nikt głosu nie zabrał, więc poddał wniosek Komisji Rolnej pod głosowanie. 

Głosowanie odbyło się poprzez podniesienie ręki.  

Za: 8, przeciwko: 1, wstrzymało się: 4. Wniosek przeszedł.  

Następnie pan Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały po zmianie i poddał 

pod głosowanie.  

Za: 11, przeciwko: 1, wstrzymało się: 1.  

Uchwała Nr XVI/103/2019 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości została podjęta, jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

c).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje pozostawienie 
stawek podatku od środków transportowych na dotychczasowym poziomie.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  
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Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał podstawę prawną projektu uchwały. Treść 

całego projektu uchwały dostępna na stronie internetowej gminy Klimontów. 

Zapytał czy radni wnoszą uwagi, zapytania odnośnie projektu uchwały.  

Pan radny Borycki zauważył, że od lat już takie stawki funkcjonują.  

Pan Przewodniczący Rady zgodził się ze swoim przedmówcą i powiedział, że te 

stawki są wywindowane od kilku lat. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVI/104/2019 w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

d).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje zwolnienia zarówno 
od podatku od nieruchomości jak i od podatku od środków transportowych.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje zwolnienia przedmiotowe od podatku od nieruchomości jak i od 
środków transportowych.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje obydwie uchwały.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje obydwie uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że treść uchwały nie zmienia się. Odczytał 

punkty istotne. Treść projektu uchwały dostępna na stronie internetowej gminy 

Klimontów. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVI/105/2019 w sprawie wprowadzenia zwolnień 

przedmiotowych od podatku od nieruchomości została podjęta i stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

e).Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały i poddał pod 

głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  
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Uchwała Nr XVI/106/2019 w sprawie wprowadzenia zwolnień 

przedmiotowych od podatku od środków transportowych została podjęta i 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

f).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa nie wniosła uwag do stawek opłaty 
targowej.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury nie wniosła 
uwag. 

Pan radny Borycki – Komisja Rolna nie wniosła uwag.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady z uwagi na objętość projektu uchwały nie czytał jej 

całej. Odczytał zapisy § 1, § 2, § 3, § 4, § 5 i § 6. Treść projektu uchwały dostępna 

na stronie internetowej gminy Klimontów. Poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVI/107/2019 w sprawie opłaty targowej została podjęta i stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 8 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Zapytał czy radni 

wnoszą uwagi, propozycje do projektu uchwały. Uwag i propozycji nie wniesiono.  

Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  
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Uchwała Nr XVI/108/2019 w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy 

Klimontów z organizacjami pozarządowymi z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2020 rok  została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  

Po zrealizowaniu tego punktu porządku obrad pan Przewodniczący Rady 

zarządził 5 minut przerwy w obradach sesji.  

Po przerwie obrady wznowił.  

 

Do punktu 9 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pani radna Cichoń – Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna akceptuje treść przygotowanej odpowiedzi.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna podobnie. Mamy taką uwagę - wszystkie 
te uchwały były badane przez nadzór Wojewody i były dobre. Teraz po 16 latach 
okazuje się, że prawnicy Wojewody nie mieli racji. Dziwne to.  

Pan Przewodniczący Rady zgodził się z panem radnym, ale być może zostały 

wprowadzone jakieś zmiany w systemie prawnym. Odczytał treść projektu 

uchwały. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVI/109/2019 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Kielcach skargi Prokuratora Rejonowego w Sandomierzu 

na uchwałę Nr IV/37/03 Rady Gminy w Klimontowie z dnia 12 marca 2003 r. w 

sprawie statutów sołectw gminy Klimontów została podjęta i stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

Do punktu 10 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Mucha – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
Jesteśmy za zasadnością podjęcia tej uchwały.  
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Pani radna Cichoń – Na Komisji Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury nie było 
projektu uchwały.  

Pan radny Borycki – Komisja Rolna pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  

Pan radny Rębacz – Komisja Rewizyjna nie miała projektu uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady Odczytał treść projektu uchwały, następnie zapytał 

czy radni wnoszą uwagi, zapytania do projektu uchwały. Uwag i zapytań nie 

zgłoszono.  

Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XVI/110/2019 w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej została 

podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 11 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady poprosił radnych o zabieranie głosu.  

Głos zabrali radni:  

Pani radna Berbeś w imieniu pana sołtysa Muchy przypomniała o kostce 

brukowej, którą trzeba położyć w Kroblicach Pęchowskich. W imieniu swoim, 

mieszkańców i sołtysa Kroblic Pęchowskich podziękowała za to co zostało 

zrobione w świetlicy w Kroblicach Pęchowskich. Podniosła sprawę kolektorów 

pozyskiwania prądu czy ciepłej wody. Powiedziała, że jest duża niewiedza w tym 

temacie i nawet oni jako radni nie potrafią udzielić informacji. Podała przykład 

ze swojego podwórka. Przy wykonaniu kosztorysu dla pani z Pęchowa zadzwoniła 

pani z firmy, która wykonywała kosztorys i zapytała czy jest gotowa na 

wykonanie inwestycji i czy posiada 60 % czy 65 % sumy jaka będzie potrzebna do 

wykonania. A pani z Pęchowa zapytała - a 65 % z jakiej kwoty, bo nie wiadomo 

jaka to jest kwota. Kosztorysy ludzie wykonali, wpłacili pieniądze a tak naprawdę 

nie wiedzą ile to będzie kosztowało. Zdaniem pani radnej dlatego wiele osób 

zrezygnowało z programu, bo nawet jako radni nie potrafią udzielić informacji ile 

po wykonaniu kosztorysu będzie to kosztować. Zwróciła się do pana Wójta z 

następującą prośbą - jeśli asfalt nie będzie robiony do pana xxxx w Pęchowie to 

proszę o dowiezienie kruszywa, bo porobiły się doły takie, że można coś urwać . 

Przypomniała panu Wójtowi o konieczności uporządkowania placu wiejskiego w 

Pęchowie, bo wygląda to niezbyt estetycznie przy dziewiątce.  
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Pan radny Borycki zapytał pana Wójta o realizację funduszu sołeckiego Konary – 

Kolonia. Zabezpieczyli w funduszu sołeckim 5 000 zł na doposażenie placu zabaw 

przy szkole w Konarach i czy będzie możliwe to wykorzystać jeszcze w tym roku.  

Pan radny Rębacz wniósł w Olbierzowicach o zabezpieczenie budynku po byłej 

szkole. Pani sołtys zgłaszała, że są powyrywane drzwi, okna, ktoś tam przyjeżdża, 

rzekomo z zewnątrz młodzież i odbywają się tam różne harce. Jest to obiekt 

gminny i trzeba go jakoś zabezpieczyć. Przy okazji Wszystkich Świętych 

nauczycielka, która tam uczyła zapytała go czy wie co się tam dzieje. Jest tak jak 

jest. Podniósł, że kiedy szkoła istniała koszt jej utrzymania wynosił 500 000 zł 

rocznie. Po zlikwidowaniu prawie 12 lat temu w budżecie zostało 6 000 000 zł 

czyli było by za co dołożyć i coś robić w tym obiekcie, a przynajmniej go 

zabezpieczyć. Likwidacja szkoły przyniosła oszczędności dla budżetu gminy. 

Droga od ujęcia w kierunku posesji xxxxxx, xxxxxxx – jest to droga powodziowa, 

ale po deszczach wszystko spływa i poprosił o zabezpieczenie. W Nowej Wsi 

wniósł o wykonanie chodnika przy drodze powiatowej. Temat należy drążyć w 

powiecie. Powiedział, że zainteresowały się tym panie i zbierają od nowa podpisy 

w tej sprawie. On zbierał podpisy w tej sprawie w styczniu. Byli w Zarządzie Dróg 

Powiatowych i u pana Wójta i twierdzą, że pieniądze na to są tylko radny nie 

daje. Powiedział, że zabiega o budowę chodnika gdzie tylko może a tu sytuacja 

jest taka jaka jest. Podniósł sprawę konieczności remontu drogi za posesją pana 

Zająca w kierunku xxxxxxx, xxxxxx, xxxxxx – droga w ogóle nie utwardzona. 

Poparł panią radną z Pęchowa w kwestii informacji na temat realizacji zadania w 

zakresie odnawialnych źródeł energii. Ludzie ponieśli pewne koszty po 100 zł i 

należałoby program pchać do przodu, żeby to zrealizować. Energia ma zdrożeć 

od przyszłego roku i należałoby dołożyć wszelkich starań, żeby zrealizować to 

zadanie. 

Pan radny Cukrowski powiedział, że w zeszłym roku na drodze gminnej w 

Nasławicach był obniżany przepust, ponieważ był za wysoko. On może spełniałby 

swoją funkcję, gdyby rów za przepustem udało się wyczyścić i troszeczkę obniżyć. 

To jest rów przy drodze powiatowej w kierunku Krzeczkowic. Podniósł, że nie wie 

czy wystosować w tej sprawie pismo do Zarządu Dróg Powiatowych czy też na 

stanowisko do Wójta. Woda się tam zbiera i stoi.  

Pani radna Cichoń ponowiła swoją prośbę, którą kilkukrotnie zgłaszała do 

powiatu a dotyczącą chodnika na ul. Opatowskiej. Jest tam dziura, dysponuje 

zdjęciami z wczoraj i jak zrobi się ślisko to noga może wpaść i nieszczęście 

gotowe. Jest to na wysokości od krzyżówki 10 – 15 metrów po prawej stronie w 

kierunku dziewiątki. Ponowiła prośbę o ustawienie lustra na ul. Studziennej, 
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które ułatwi wyjeżdżanie z tej ulicy. Jest mało parkingów. Bardzo dużo osób 

parkuje na tej ulicy jadąc do pracy, bo przystanek jest na Małym Rynku. W tym 

momencie kiedy widoczność jest tak ograniczona, droga hamowania się wydłuża 

a ciężarówki jeżdżą bardzo często co odczuła na swojej skórze to ledwo zdążyła 

się wycofać, żeby nie wjechać pod ciężarówkę próbując wyjechać z ul. 

Studziennej. Gdyby było ustawione lustro to ułatwiłoby to wyjazd z ulicy. ze 

względów bezpieczeństwa.  

Pan radny Lipiec wniósł w Beradzu o montaż drzwi w budynku remizy na co są 

zabezpieczone środki w funduszu sołeckim. Podziękował w imieniu swoim i pani 

sołtys za trwające prace w remizie w Beradzu. Mieszkańcy starych Górek proszą 

o przycięcie gałęzi w kierunku nie na jezdni, ale w kierunku na posesje. Poprosił 

o realizację tego w roku przyszłym. Podziękował panu Wicewójtowi za 

ustawienie krzyża na nieruchomości.  

Pan Przytuła, Zastępca Wójta odpowiedział, że nie został, bo właściciel nie 

pozwolił.  

Pan radny Lipiec odpowiedział, że znajduje się to na posesji na gruntach ornych 

pana Zięby. Jego zdaniem gmina powinna odkupić grunt, bo znajduje się na niej 

mogiła z pierwszej wojny światowej z 1915 r. i leżą tam nie tylko Rosjanie ale i 

też Polacy. O miejsca pamięci narodowej należy dbać i kultywować pamięć o 

poległych. Powiedział, że za pana Wójta Goździewskiego i pana Wójta Przytuły 

zostały wyremontowane wszystkie miejsca pamięci w Górach Pęchowskich, 

Beradzu, Płaczkowicach. Wniósł o podjęcie przez gminę odpowiednich kroków i 

odkupienie gruntu, żeby krzyż drewniany został tam postawiony. W przyszłym 

roku mija 105 lat od bitwy pod Konarami. Poprosił, żeby tej okazji panie z Urzędu 

Gminy wystosowały z wyprzedzeniem zaproszenia do ambasady austriackiej, 

ambasady węgierskiej tak jak to miało miejsce w Iwaniskach, gdzie przyjechały 

delegacje z ambasad i wspólnie były robione obchody koło byłej szkoły w 

Przepiórowie.  

Pan Przewodniczący Rady wniósł o udrożnienie przepustu przy drodze 

powiatowej w Rybnicy, o co napisał do pana Wójta sołtys z Rybnicy, ponieważ 

bobry zatykają przepust i woda rozlewa się na drogę i pobliskie pola. Powiedział, 

że fajnie został wyremontowany pomnik Jędrusiów w Rybnicy, został on 

podniesiony, ale należy go zabezpieczyć metalową barierką, ponieważ 

mieszkańcy gminy jeżdżący do lasu wożą drzewo i jadąc z drzewem zbierają tak 

zakręt, że zahaczają o pomnik. Dokończyć w miarę możliwości barierki w 

Nawodzicach. Sprawa dróg – dużo się robi na terenie gminy, wniósł o wykonanie 

drogi do Wólki Gieraszowskiej, którą pan Wójt obiecał na dożynkach sołeckich w 
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Nawodzicach. Zwrócił się z prośbą do pana kierownika Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej o udzielenie urlopu operatorowi, żeby móc 

dokończyć przekopanie strugi w Nawodzicach. Zakład wypożycza ciągniki ale 

stoją z przekopaniem strumyka. Poparł wypowiedź pana radnego Lipca, 

ponieważ podczas uroczystości 11 listopada podszedł do niego jeden z 

mieszkańców gminy Klimontów i poprosił o interwencje u Wójta, żeby wymienić 

drewniane krzyże - pomalować i oczyścić i zamontować blaszane zabezpieczenia 

na krzyże przed deszczem (daszki).  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział na zgłoszone zapytania radnych. Pani radna 

Berbeś i kostka do Kroblic Pęchowskich. Kostka została dowieziona, piasek jest i 

jeśli grupa interwencyjna będzie wolna to będzie wykonywać kostkę. Kolektory 

słoneczne – nie wie dlaczego są tu niejasności, bo osoby, które zgłosiły się do 

programu mają podpisane umowy. W umowie określone są orientacyjne stawki 

każdej instalacji. Różnica może być w granicach 500 zł – 600 zł. Takie informacje 

były przedstawiane przez pracowników Urzędu Gminy. Powiedział, że sytuacja 

jest taka, że po audytach podszywają się obce firmy pod gminę i proponują 

wykonanie tej usługi, ale nie w inwestycji z gminą tylko całkowicie prywatnie. 

Takie informacje docierają do gminy, bo przychodzą osoby i mówią, że dzwoni 

firma x i we współpracy z gminą oferuje montaż z dofinansowaniem kolektorów. 

Powiedział, że nie ma to nic wspólnego z inwestycją gminną. Kto był chętny i 

zadeklarował udział w projekcie ma podpisaną umowę, w umowie określone są 

warunki przyłącza, ile będzie kosztowało i nie należy podejmować żadnych 

kroków jeśli gmina w tej sprawie się nie odezwie. Gmina będzie informować na 

pewno mieszkańców, gdy zapadnie decyzja o realizacji inwestycji. Ewentualnie 

jeśli będzie to firma to będzie miała wtedy pełnomocnictwo gminy. Zawsze każdy 

z mieszkańców może zadzwonić do Urzędu i poinformować się czy takie coś 

miało miejsce. Firmy podszywają się pod różne usługi i robią zamęt. Każdy kto 

bierze udział w projekcie ma podpisaną umowę, w której może przeczytać jaka 

instalacja będzie montowania i orientacyjnie jakie koszty, jakie dofinansowanie i 

jaki wkład własny. Droga do Państwa xxxxx – powiedział, że nie uda się w tym 

roku zrealizować tej drogi, ponieważ nie ma jeszcze skompletowanej 

dokumentacji. Była firma dwa tygodnie temu, mają wstępne podziały 

nieruchomości i zostaną złożone do geodezji. Prawdopodobnie drogę będą 

składać w następnym rzucie ze środków Funduszu Dróg Samorządowych 

ewentualnie ze środków klęskowych na następny rok. Ta sama sytuacja tyczy się 

jeśli chodzi o drogę w Nowej Wsi. Był tam projektant, sprawa ugrzęzła w 

prokuraturze. Projektant miał odebrać dokumenty z prokuratury, ponieważ 

prawdopodobnie postępowanie jest już zamknięte. Projektant złożył wstępny 
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przydział co będzie realizował po kolei jeśli chodzi o projekty odcinków. Również 

objęta jest tym droga w Zakrzowie. Zadania miały być wykonane, a 

dokumentacja projektowa z różnych względów, czasami niezależnych od firm 

utknęła w martwym punkcie. Uporządkowanie placu w Pęchowie – zadanie 

zostało zlecone kierownikowi Wojtyniakowi, żeby wykonał to jeszcze w tym roku. 

Pan radny Borycki i realizacja funduszu sołeckiego na doposażenie placu zabaw 

w Konarach  – poprosił, żeby ktoś w tej sprawie podszedł do Urzędu i uzgodnił o 

zakup jakich zabawek chodzi. One muszą być z certyfikatem i są dość drogie. 

Powiedział, że szereg wniosków o płatność jest złożonych i gmina czeka na 

zwroty. Dlatego realizacja funduszy sołeckich wydłuża się. Co roku fundusze 

starali się realizować. Powiedział, że chcą zamknąć ten rok bez kredytu. 

Planowany był w budżecie kredyt na 1900 000 zł. W tym roku spłacono 

wcześniejszych kredytów na kwotę 1 010 000 zł. zaplanowanego na ten rok 

kredytu nie będą zaciągać. Dlatego poprosił radnych o cierpliwość, 

wyrozumiałość. Pan radny Rębacz i prośba o zabezpieczenie budynku w 

Olbierzowicach – na obecną chwilę jest zlecony projekt. Jest on w trakcie. 

Budynek stoi wiele lat, w tym roku został on odkrzaczony co go odsłoniło i 

dlatego razi co się z nim stało. Nie w tej kadencji, ale szereg lat wcześniej. To są 

zaniedbania z poprzednich lat. Powiedział, że będzie starać się w przyszłych 

inwestycjach zgłosić go do remontu. Na pewno będzie szukać jakiś rozwiązań. Na 

bieżąco przy pomocy grupy to co będzie możliwe do zabezpieczenia to zostanie 

zabezpieczone, żeby osoby postronne tam nie wchodziły. Młodzież rozrabia. Bez 

kamer nie da się funkcjonować. Monitoring na terenie Klimontowa wyłapuje to, 

policja szuka sprawców. Poinformował, że przy szkole podstawowej miał miejsce 

incydent – została zdewastowana elewacja w szkole, braki, które były zakupione 

z projektu, pocięte siatki, wyrwane ławki. Policja otrzymała w tej sprawie 

zgłoszenie. Wyraził nadzieję, że dzięki monitoringowi sprawcy zostaną 

odnalezieni. Mimo monitoringu dochodzi o takich aktów wandalizmu. Chodnik 

do Nowej Wsi – zdementował plotki, które krążą na radnego. Powiedział, że 

zarówno on jak i pan radny wszelkimi sposobami próbują w Starostwie 

przekonywać cześć radnych i pana Starostę o tym, żeby ten chodnik wybudować 

w stronę kopalni. Byli już kilkanaście razy w tej sprawie i wyraził nadzieję, że w 

którymś roku uda się tę inwestycje doprecyzować i wspólnie z powiatem 

wykonać. W sprawie krótkiego odcinka drogi w Nowej Wsi powiedział, że starają 

się od dwóch lat ją wykonać ale z dokumentacją mają problem. Wyraził nadzieję, 

że może w następnym roku uda się im zrealizować to zadanie z Funduszu Dróg 

Samorządowych. Pan radny Cukrowski i sprawa przepustu w Nasławicach – 

powiedział, że jak będą robić drogę w Nasławicach. 
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Pan radny Cukrowski wtrącił, że z przepustem jest wszystko dobrze, tylko chodzi 

o rów w stronę w Krzeczkowicach. Nie ma odejścia wody z rowu.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, że będzie w tej sprawie interweniować w 

powiecie, żeby w następnym roku to wykonać. Pani radna Cichoń i chodnik przy 

ul. Opatowskiej – zapowiedział, że w tej sprawie będzie interweniować w 

powiecie. Podobnie jak w sprawie studzienek na ul. Osieckiej w stronę 

cmentarza, które zgłasza pan radny Ciach. Powiedział, że postara się wspólnie z 

panem radnym podjechać do Starostwa, bo zostało pieniędzy ze wspólnych 

inwestycji i być może udało by się z tych oszczędności wykonać kilka drobnych 

remontów na drogach powiatowych. Lustro przy drodze wojewódzkiej. Pani 

radna pisała pismo, gmina odesłała je do Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

Zapowiedział, że po raz kolejny będzie monitować w tej sprawie w Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich. Zapowiedział, że będzie w sprawie obwodnicy u dyrektora 

Zarządu Dróg Wojewódzkich i będzie prosić go o interwencję. Montaż drzwi w 

budynku remizy w Beradzu – zaproponował, żeby wykorzystać drzwi odzyskane 

z termomodernizacji budynku gminnego. Są to drzwi w bardzo dobrym stanie, z 

grubej płyty i wtedy koszty byłyby mniejsze. Wycinka gałęzi w alei kasztanowej – 

środki na to należy zabezpieczyć w funduszu sołeckim. Sprawa zakupu działki – 

trwają one dłużej. Trzeba to uzgodnić z właścicielem, podzielić i wyodrębnić 

działkę, dopiero uchwałę podjąć o zakupie. Jest to działanie długotrwałe. Nie jest 

możliwe to w krótkim czasie do zrobienia. Pan Przewodniczący Orłowski i 

zapytanie o przepust przy drodze powiatowej. Zapowiedział, że zgłosi to do 

powiatu. Gmina dwa razy już bodajże ten przepust czyściła. Temat jest 

niefortunny, bo droga akurat przebiega przez takie skupiska zalewowo drzewne, 

gdzie są bobry. Sytuacja jest taka, że dwa dni po czyszczeniu bobry od nowa robią 

tamy. Trzeba by co tydzień czyścić przepust. Pomnik Jędrusiów – był wykonany 

remont chodnika wokół pomnika i był pomnik zabezpieczony drewnianą 

barierką, ale jak widać jest ona niewystarczająca. Trzeba będzie wkopać jakieś 

słupki żelbetonowe, bardziej trwałe. Dokończenie barierek w Nawodzicach – 

barierki z jednej strony zostały zamontowane. Powiedział, że postarają się 

dobetonować kolejny odcinek i założyć barierkę. Zapowiedział, że będzie 

utwardzany grunt przy kapliczce. Te prace czekają w kolejce. Wykonanie dróg 

powodziowych w Nawodzicach. Przypomniał, że w tym roku został spisany 

protokół, następnie w którymś roku będzie można przymierzyć się do budowy 

odcinka. Część dróg jest ujętych w Funduszu Dróg Samorządowych, a co roku 

kolejne będą składane do tzw. dróg powodziowych. Poprosił pana 

Przewodniczącego o cierpliwość. Dziękuję. 
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Pan Przewodniczący Rady podziękował panu Wójtowi i poprosił o zabieranie 

głosu Państwa sołtysów.  

Pan Pyszczek, sołtys Pokrzywianki powiedział, że chciałby przypomnieć panu 

radnemu Rębaczowi o tym, że jak jedzie się do Olbierzowic pan xxxxx posadził 

drzewa w drodze, które urosną i ciężko będzie przejechać.  

Pan Puto, sołtys Ułanowic powiedział, że w Ułanowicach został wykonany 

przepust między posesjami nr 12 i 13 i były takie ustalenia, że miał być wykonany 

rów odprowadzający wodę do rzeki. Nie wie czy wykonać ma to powiat czy 

gmina. Jeśli będzie tom wykonywać gmina to poprosił, żeby było to po żniwach, 

bo tam jest pole orne. Droga przez las – zapytał czy jest szansa na wykonanie 

drogi w przyszłym roku. Poprosił o wykonanie funduszu sołeckiego, żeby do 

końca roku zabezpieczyć materiały.  

Pani Paluch, sołtys Górek zapytała o realizację funduszu sołeckiego.  

Nikt z sołtysów nie zgłosił więcej zapytań.  

Pan Przewodniczący Rady poprosił pana Wójta Goździewskiego o udzielenie 

odpowiedzi na zapytania sołtysów.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział – Odnośnie zgłoszenia pana sołtysa 

Pyszczka w sprawie drogi do Olbierzowic, ponieważ jest to droga powiatowa to 

zgłosi to do Zarządu Dróg Powiatowych, żeby to sprawdzili czy drzewa posadzone 

są w pasie drogi. Poszerzenia wymaga też droga, bo jest wąska. Przepust w 

Ułanowicach – nic nie wie na ten temat. Na pewno ktoś z kimś musiał uzgadniać 

jeśli chodzi o przepust. Sprawa odprowadzenia wody – zapytał na czyje to ma być 

grunty, bo gmina nie może inwestować na prywatnych gruntach. Droga przez las 

– spisany został protokół klęskowy na te drogę i w przyszłości na pewno będzie 

ona planowana do realizacji. Został wykonany projekt na budowę wodociągu w 

Ułanowicach i pan Wójt zadeklarował, że do końca obecnej kadencji wykona 

wodociąg. Pan Wójt powiedział, że na obecną chwilę realizują inwestycje 

drogowe tam gdzie ktoś mieszka. Na obecną chwilę dla ciągnika tam przejazd 

jest, jeśli chodzi o prace w polu i jeśli mają wybierać to wykonują drogi, przy 

którym są domy, nawet jak jest jeden czy dwóch mieszkańców. Priorytetem w 

drogach klęskowych na pewno będą trzy drogi, które nie zostały wykonane w 

tym roku, czyli w Nowej Wsi, w Zakrzowie i w Pęchowie, bo dokumentacji nie 

mogą skończyć. Pani sołtys Górek i realizacja funduszu sołeckiego w Górkach - 

fundusz sołecki częściowo jest wykonany. W tej chwili wykonują kolejną drogę. 

Były tam zabezpieczone środki na wycieczkę, ale na to pieniędzy nie ma. Nie 

można tak robić, że z funduszu sołeckiego jest realizowana wycieczka. Nie ma 
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pieniędzy w funduszu na drogi, na wycinkę gałęzi, nie dokładane są środki na 

inne ważne inwestycje, roboty tylko na pieniądze są na przejadanie. Powiedział, 

że nie ma zgody na to. Radni wiedzą, że oszczędzamy jak chcemy robić drogi, 

wodociągi. Spinamy się i realizujemy cele wyższego rzędu. W tym roku 

rozpoczęta jest droga w Górkach za kwotę ponad 100 000 zł. W następnym roku 

realizowana będzie droga na osuwisku w Górkach. Tak jak by się to nie liczyło dla 

pani sołtys, tylko oprócz tych inwestycji zaplanowanych jeszcze pełen fundusz. 

Powiedział, że żeby coś wspólnie mieć dla mieszkańców z pewnej części 

wymysłów trzeba zrezygnować dla dobra wyższego. Do końca kadencji do 

wykonania jest 11 wodociągów. Poprosił, żeby przemyślnie lokować środki w 

funduszach sołeckich. Wspólnie z panią Skarbnik starają się spinać budżet ze 

wszystkich sił i nie brać kredytu a najważniejsze inwestycje dla mieszkańców 

wykonywać. Z innych tematów poprosił zrezygnować choć wie, że potrzebne są 

świetlice, wyposażenie. Powiedział, że starają się w większości fundusze sołeckie 

realizować, a jeśli coś nie zostało wykonane to poprosił o cierpliwość. W 

przyszłym roku w górkach będzie realizowana także Otwarta Strefa Aktywności.  

Pani sołtys Paluch podziękowała panu Wójtowi. Powiedziała, że ona upomniała 

się tylko o odpowiedź.  

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęły dwa pisma od dwóch pań 

z prośbą o zabranie głosu. Udzielił im głosu.  

Pani xxxxxx poinformowała, że tydzień temu była delegacja z Urzędu Gminy u 

pana Marszałka w sprawie obwodnicy z udziałem pana Wójta, pana 

Przewodniczącego Rady, pani Przewodniczącej Rady Sołeckiej w Klimontowie i 

jej skromnej osoby. Powiedziała, że zostali przez pana Marszałka przyjęci bardzo 

pozytywnie, bardzo ładnie, z bardzo dobrym nastawieniem, z dobrymi 

nadziejami. Za tydzień otrzymała informację, że w dniu kiedy byli w Kielcach i 

rozmawiali na temat obwodnicy docierają pisma, skargi. Jak się kończy termin 

pewnych spraw, które trzeba zamykać to wpływa nowa skarga, żeby tego etapu 

nie kończyć. Te skargi są bez końca. Jest to jeden i ten sam temat tylko inaczej 

interpretowany. Jej zdaniem jest to złośliwe działanie. Jest to nękanie Urząd 

Gminy, pana Wójta, jej osobę i społeczeństwo, ludzi zamieszkałych w 

Klimontowie i w gminie, żeby obwodnica nie powstała. Zgłosiła prośbę do grupy 

protestującej, żeby zamiast pisać pisma i przeszkadzać, to chociaż nie 

przeszkadzać. Można przyjść do pana Wójta, można przyjść na sesję, dowiedzieć 

się, zabrać głos i nie robić rzeczy podjazdowych, nękania, takiej uporczywości. To 

jest specjalne utrudnianie, specjalne dokuczanie. Osobom protestującym 

odpowiedziała, że nie ustąpi, bo o obwodnicę zabiega już ponad 20 lat jeszcze 
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jak było województwo tarnobrzeskie. Powiedziała, że droga ta zostanie na 

pokolenia i będzie służyć ludziom, grupie protestującej, turystom. Zwróciła się z 

prośbą do osób, które protestują , żeby w końcu pomyśleli po ludzku, o podejście 

do sprawy poważnie a nie złośliwie, bo przecież jesteśmy ludźmi, jesteśmy 

chrześcijanami i katolikami. Poprosiła o rozsądek. Zapowiedziała, że będzie panu 

Wójtowi we wszystkim pomagać.  

Pani xxxxxx przedstawiała się, że jest Przewodniczącą Rady Sołeckiej w 

Klimontowie. Poruszyła problem wagi historycznej – przywrócenie praw 

miejskich dla Klimontowa. Poinformowała, że cztery miejscowości w Polsce, tj. 

Lututów w województwie łódzkim, Piątek w województwie łódzkim, Czerwińsk 

nad Wisłą w województwie mazowieckim i Klimontów w województwie 

świętokrzyskim otrzymają prawa miejskie. Zaledwie miesiąc z niewielkim hakiem 

dzieli od tego wydarzenia. Wspomniała pokrótce, że w 4 stycznia 1604 r. Jerzy 

Ossoliński nadał prawa miejskie, które były 415 lat, po czym Aleksander II po 

powstaniu styczniowym w roku 1869 w ramach represji odebrał prawa miejskie. 

Przez 150 lat byli bez praw miejskich. Powiedziała, że na tak ważne wydarzenie 

czeka się całymi wiekami. Powiedziała, że poprzednia Rada podjęła się przy 

aktywnym udziale gminy, pana Wójta, pani xxxx xxxxx podjęła się działań 

związanych z przywróceniem praw miejskich. One się powiodły i jest z tego 

powodu bardzo dumna. Podziękowała panu Wójtowi, pani xxxxx, radnym byłej 

Rady Gminy i sołtysom, którzy uczestniczyli w pracach związanych z 

przywróceniem praw miejskich. Polegały one na konsultacjach, należało 

przeprowadzić je we wszystkich sołectwach i cała dokumentacja zgromadzona 

wraz z wnioskiem i mapami została przekazana do ministerstwa. Na ręce pana 

Wójta skierowała prośbę, żeby dzień 4 stycznia był dniem uczczonym przez 

społeczeństwo Klimontowa i gminy. W imieniu mieszkańców poprosiła o 

zorganizowanie w dniu 4 stycznia niewielkiej uroczystości połączonej z mszą. Jeśli 

będą jakieś uwagi to dysponuje nimi, ponieważ w 2004 r. Towarzystwo Przyjaciół 

Klimontowa zorganizowało 400 lecie nadania praw miejskich dla m. Klimontów. 

Było skromnie, ale uroczyście. Poprosiła o uruchomienie swoich służb, aby poszła 

informacja w świat, że Klimontów otrzymał ponownie prawa miejskie.  

Pan Przewodniczący Rady wyraził myśl, że cała Rada, sołtysi włączą się w 

obchody przewrócenia praw miejskich przez Klimontów.  

Pan Wójt Goździewski przekazał informację, że powołał komitet obchodów 

przywrócenia praw miejskich. Odbyły się już dwa wstępne spotkania. Do 

komitetu organizacyjnego zostali zaproszeni radni z Klimontowa: pan Bargiel, 

pani Cichoń, pan Ciach, pan Kwapiński, dyrektorzy szkół, kierownik Biblioteki, 
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cały GOK. Powiedział, że będzie występować do osób, które działają na terenie 

Klimontowa, żeby przyłączyły się do komitetu. Przygotowuje pisma do osób z 

prośbą, żeby przyłączyły się do komitetu. Do komitetu można się jeszcze zapisać, 

żeby wspólnie przyczynić się do organizacji uroczystości w Klimontowie. Kolejne 

spotkanie odbędzie się w przyszłym tygodniu. Obchody będą wspólnie 

organizowane. Planowane są uroczystości kilkudniowe. Nie będzie to cykl 

trzydniowy, ale systematycznie w ciągu roku będą te uroczystości przebiegać w 

Klimontowie. Zaczynają od sylwestra na Rynku. Uzgadniają wszystkie procedury.  

 

Do punktu 12 porządku obrad sesji 

Punkt ten został zrealizowany łącznie z punktem 11 porządku obrad sesji. 

 

Do punktu 13 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że zrealizowano wszystkie punkty 
dzisiejszego porządku obrad, serdecznie podziękował wszystkim za uczestnictwo 
w niej i ogłosił zamknięcie sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała:        Przewodniczył: 

Irena Lipiec         Robert Orłowski 

 


